

SENAT DE BELGIQUE**BELGISCHE SENAAT**

SESSION DE 1979-1980

22 NOVEMBRE 1979

Projet de loi relatif à la souscription de la Belgique à l'augmentation du capital de la Banque interaméricaine de Développement et à la contribution complémentaire au Fonds des Opérations spéciales

RAPPORT

FAIT AU NOM DE LA COMMISSION
DES FINANCES
PAR M. **van WATERSCHOOT**

La Banque interaméricaine de Développement a été créée à Washington le 8 avril 1959. Elle a commencé ses activités le 1^{er} octobre 1960 et a accordé son premier prêt au Pérou le 3 février 1961.

Elle a pour objectif de collaborer au développement économique des Etats membres et ce tant sur le plan individuel que collectif.

Initialement, la Banque était accessible uniquement aux pays du continent américain, membres de l'Organisation des Etats américains.

Le 23 mars 1972, les statuts de la Banque furent amendés afin de permettre l'adhésion de pays extra-régionaux, à savoir les pays membres du Fonds monétaire international

Ont participé aux travaux de la Commission :

Membres effectifs : MM. Sweert, président; Basecq, Bogaerts, C. De Clercq, Delpérée, De Smeyster, de Wasseige, Février, Gijs, Henrion, Houben, Lagae, Lecoq, Noël de Berlin, Paque, Vandenebeele, Van der Elst, Vergeylen, Waltniel et van Waterschoot, verslaggever.

Membres suppléants : MM. Bonmariage et Vangeel.

R. A 11592

Voir :

Document du Sénat :

268 (1979-1980) : N° 1 : Projet de loi.

ZITTING 1979-1980

22 NOVEMBER 1979

Ontwerp van wet betreffende de inschrijving van België op de verhoging van het kapitaal van de inter-Amerikaanse Ontwikkelingsbank en een bijkomende bijdrage tot het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen

VERSLAG

NAMENS DE COMMISSIE VOOR DE FINANCIEN UITGEBRACHT DOOR DE HEER **van WATERSCHOOT**

De Inter-Amerikaanse Ontwikkelingsbank werd op 8 april 1959 te Washington opgericht. Ze vatte haar werkzaamheden aan op 1 oktober 1960 en stond haar eerste lening toe aan Peru op 3 februari 1961.

De doelstelling van de Bank is mede te werken aan de economische ontwikkeling van de Lid-Staten en dit zowel individueel als collectief.

Aanvankelijk stond de Bank slechts open voor landen van het Amerikaans continent, leden van de Organisatie der Amerikaanse Staten.

Op 23 maart 1972 werden de statuten van de Bank gewijzigd ten einde de toetreding van extra-territoriale landen mogelijk te maken, namelijk de landen die lid zijn van het

Aan de werkzaamheden van de Commissie hebben deelgenomen :

Vaste leden : de heren Sweert, voorzitter, Basecq, Bogaerts, C. De Clercq, Delpérée, De Smeyster, de Wasseige, Février, Gijs, Henrion, Houben, Lagae, Lecoq, Noël de Berlin, Paque, Vandenebeele, Van der Elst, Vergeylen, Waltniel en van Waterschoot, verslaggever.

Plaatsvervangers : de heren Bonmariage en Vangeel.

R. A 11592

Zie :

Gedr. St. van de Senaat :

268 (1979-1980) : N° 1 : Ontwerp van wet.

et de la Suisse, tout en conservant à l'institution son caractère régional.

Dans un premier stade, les pays suivants ont donc adhéré à la Banque : la République fédérale d'Allemagne, le Royaume-Uni, la Belgique, le Danemark, le Japon, l'Espagne, la Suisse, Israël et la Yougoslavie. Sont venus s'y ajouter ultérieurement l'Autriche, les Pays-Bas, la France, l'Italie, la Finlande et la Suède.

Fin mars 1978, la Banque compait 41 pays membres, dont 26 pays régionaux et 15 pays extra-régionaux.

Pour de plus amples renseignements sur la création, la composition et le fonctionnement de la Banque, il convient de se référer à l'exposé des motifs du projet de loi portant approbation de l'Accord constitutif de la Banque interaméricaine de Développement, des annexes A et B, faits à Washington le 8 avril 1959, et des actes subséquents (Doc. Chambre, 898 (1975-1976) — n° 1 du 3 juin 1976).

Comme ces matières n'ont pas encore été traitées ou ne l'ont été que très sommairement, nous nous proposons d'examiner plus en détail les ressources de la Banque et ses activités, pour conclure ce bref aperçu par quelques considérations sur son organisation et sa gestion.

I. Les ressources

A. Les souscriptions au capital de la Banque

Le capital actions de la Banque, qui avait été fixé initialement à 850 millions de \$, fut porté successivement à 2 150 millions de \$ (28 janvier 1964), à 3 150 millions de \$ (20 juin 1968), à 5 150 millions de \$ (31 décembre 1970) et à 8 466 millions de \$ (9 juillet 1975) (dollars 1959).

Au 31 décembre 1978, les plus importantes souscriptions à ce capital (capital ordinaire + interrégional) étaient détenues par les Etats membres suivants :

- Les Etats-Unis : 4 059,1 millions de \$;
- L'Argentine : 1 404,5 millions de \$;
- Le Brésil : 1 404,5 millions de \$;
- Le Mexique : 902,8 millions de \$;
- Le Venezuela : 752,5 millions de \$;
- Le Canada : 549,4 millions de \$.

Au 31 décembre 1978, le montant total des souscriptions s'élevait à :

- 9 658,4 millions de \$ pour le capital ordinaire souscrit par les pays latino-américains, les Etats-Unis et le Canada;
- 1 960,3 millions de \$ pour le capital interrégional souscrit par les pays extra-régionaux et trois pays régionaux : le Venezuela, les Etats-Unis et le Canada.

Soit un total général de 11 618,7 millions de \$.

Internationaal Muntfonds, evenals Zwitserland. Het regionaal karakter van de instelling bleef evenwel behouden.

In een eerste stadium zijn aldus volgende landen toegetreeden : de Duitse Bondsrepubliek, het Verenigd Koninkrijk, België, Denemarken, Japan, Spanje, Zwitserland, Israël en Joegoslavië. Later zijn daar nog bijgekomen : Oostenrijk, Nederland, Frankrijk, Italië, Finland en Zweden.

Einde maart 1978 waren 41 landen lid van de Bank, waarvan 26 regionale en 15 extra-regionale.

Meer inlichtingen betreffende de oprichting, de samenstelling en de werking van de Bank zijn terug te vinden in de memorie van toelichting bij het ontwerp van wet houdende goedkeuring van de Overeenkomst tot oprichting van de Inter-Amerikaanse Ontwikkelingsbank, van de bijlagen A en B, opgemaakt te Washington op 8 april 1959, en van de daarop volgende akten (Gedr. Stuk Kamer van Volksvertegenwoordigers, 898 (1975-1976) — nr. 1 van 3 juni 1976).

Aangezien die materies vroeger nog niet of zeer summier behandeld werden, zullen wij hier nu even uitweiden over de werkmiddelen van de Bank en over haar activiteiten, om dit kort overzicht te besluiten met enkele woorden betreffende de organisatie en het beheer.

I. De werkmiddelen

A. De inschrijvingen op het kapitaal van de Bank

Het aandelenkapitaal van de Bank, dat aanvankelijk vastgesteld werd op 850 miljoen \$, werd achtereenvolgens gebracht op 2 150 miljoen \$ (28 januari 1964), op 3 150 miljoen \$ (20 juni 1968), op 5 150 miljoen \$ (31 december 1970), en op 8 466 miljoen \$ (9 juli 1975) (dollars 1959).

Per ultimo 31 december 1978 worden de belangrijkste inschrijvingen op het kapitaal aangehouden door volgende Lid-Staten :

- De USA : 4 059,1 miljoen \$;
- Argentinië : 1 404,5 miljoen \$;
- Brazilië : 1 404,5 miljoen \$;
- Mexico : 902,8 miljoen \$;
- Venezuela : 752,5 miljoen \$;
- Canada : 549,4 miljoen \$.

Het totaalbedrag der inschrijvingen beliep op 31 december 1978 :

- 9 658,4 miljoen \$ voor het gewoon kapitaal onderschreven door de Latijns-Amerikaanse landen, de Verenigde Staten en Canada;
- 1 960,3 miljoen \$ voor het inter-regionaal kapitaal onderschreven door de extra-regionale landen en drie regionale landen : Venezuela, de Verenigde Staten en Canada.

Herzij een algemeen totaal van 11 618,7 miljoen \$.

B. Les contributions au Fonds des opérations spéciales

Ledit Fonds, qui peut être considéré comme l'IDA de la Banque Mondiale, a été doté initialement de ressources pour un montant de 150 millions de \$.

Les ressources précitées ont été portées respectivement à 223,1 millions de \$ (28 janvier 1964), à 1 123,1 millions de \$ (31 mars 1965), à 2 323,1 millions de \$ (29 décembre 1967), à 2 328 millions de \$ (16 octobre 1969), à 3 828 millions de \$ (31 décembre 1970), à 3 888 millions de \$ (3 mai 1972) et à 4 758 millions de \$ (9 juillet 1975) (dollars 1959).

Au 31 décembre 1978, les contributions au Fonds s'élevaient à 6 123,9 millions de \$ dont 3 790,6 en provenance des Etats-Unis (\pm 62 p.c. du total).

C. Reconstitution des ressources

En date du 11 décembre 1978, les représentants des 41 pays membres de la Banque se sont réunis en assemblée extra-ordinaire et ont approuvé des recommandations visant à une reconstitution des ressources (la cinquième depuis la création de la Banque) pour un montant de 8 milliards de \$ au titre du capital autorisé (capital ordinaire + interrégional) et pour un montant de 1,750 milliard de \$ au titre du Fonds des Opérations spéciales.

L'augmentation ayant trait au capital autorisé se décomposerait comme suit :

- 600 millions qui seraient versés (paid in capital);
- 7,4 milliards de \$ sujets à l'appel (callable capital).

Les pays latino-américains souscriraient 4 033 millions de \$ dont 303 « paid in », les Etats-Unis 2 749 millions de \$ dont 206 « paid in », le Canada 310 millions de \$ dont 23 « paid in » et les pays extra-régionaux 876 millions de \$ dont 66 « paid in ».

Un montant additionnel de 32 millions de \$ représente les actions disponibles pour souscription.

L'augmentation des ressources du Fonds des Opérations spéciales se distribuerait comme suit : 700 millions de \$ à charge des Etats-Unis, 525 millions à charge des pays extra-régionaux, 467 millions à charge des pays latino-américains et 58 millions à charge du Canada.

L'augmentation du capital autorisé serait souscrite et la reconstitution du Fonds des Opérations spéciales effectuée en quatre tranches annuelles égales les 31 octobre 1979, 1980, 1981 et 1982.

La Belgique serait amenée à souscrire au capital interrégional pour 24,3 millions de \$ dont 7,5 p.c., soit 1,78 million de \$ « paid in », et à contribuer à la reconstitution du Fonds des Opérations spéciales pour 14 600 000 \$. Ceci représenterait une charge budgétaire totale de 16 385 388 \$ (1 785 388 + 14 600 000), à répartir sur quatre exercices (1979-1982).

B. De bijdragen tot het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen

Gezegd Fonds, dat als de IDA van de Wereldbank kan beschouwd worden, werd aanvankelijk voorzien van middelen ten belope van 150 miljoen \$.

Voormelde middelen werden respectievelijk gebracht op 223,1 miljoen \$ (28 januari 1964), op 1 123,1 miljoen \$ (31 maart 1965), op 2 323,1 miljoen \$ (29 december 1967), op 2 328 miljoen \$ (16 oktober 1969), op 3 828 miljoen \$ (31 december 1970), op 3 888 miljoen \$ (3 mei 1972), en op 4 758 miljoen \$ (9 juli 1975) (dollars 1959).

Per ultimo 31 december 1978 bedroegen de bijdragen tot het Fonds 6 123,9 miljoen dollar, waarvan 3 790,6 afkomstig van de Verenigde Staten (\pm 62 pct. van het totaal).

C. Wedersamenstelling der middelen

Op 11 december 1978 hebben de vertegenwoordigers van de 41 landenleden van de Bank, in buitengewone vergadering aanbevelingen goedgekeurd ter wedersamenstelling van de middelen (de vijfde sinds de oprichting van de Bank) ten belope van 8 miljard dollar voor het maatschappelijk kapitaal en ten bedrage van 1 750 miljard dollar voor het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen.

De verhoging die betrekking heeft op het maatschappelijk kapitaal is als volgt samengesteld :

- 600 miljoen te storten (paid-in capital);
- 7,4 miljard \$ opvraagbaar (callable capital).

De Latijns-Amerikaanse landen zouden inschrijven op 4 033 miljoen dollar waarvan 303 te storten; de Verenigde Staten 2 749 miljoen dollar, waarvan 206 te storten; Canada 310 miljoen dollar waarvan 23 miljoen te storten en de niet-regionale landen 876 miljoen dollar waarvan 66 miljoen te storten.

Een aanvullend bedrag van 32 miljoen dollar vertegenwoordigt de voor inschrijving beschikbare aandelen.

De verhoging van de middelen van het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen is als volgt verdeeld : 700 miljoen dollar ten laste van de Verenigde Staten; 525 miljoen ten laste van de niet-regionale landen, 467 miljoen ten laste van de Latijns-Amerikaanse landen en 58 miljoen ten laste van Canada.

Op de verhoging van het maatschappelijk kapitaal zou worden ingeschreven en de bijdragen tot het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen zouden worden geleverd in vier gelijke jaarlijkse schijven op 31 oktober 1979, 1980, 1981 en 1982.

België zou inschrijven op het inter-regionale kapitaal ten belope van 24,3 miljoen dollar, waarvan 7,5 pct. of 1,78 miljoen dollar te storten en zou een bijdrage leveren tot het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen ten belope van 14,6 miljoen dollar. Dit zou een totale begrotingslast vertegenwoordigen van 16 385 388 dollar (1 785 388 + 14 600 000) te spreiden over vier jaren (1979-1982).

D. La contribution des USA au « Social Progress Trust Fund »

Conformément à l'accord conclu en 1961 avec les USA, la Banque gère le Fonds en question, dont la dotation se monte à 525 millions de \$.

E. Le Trust Fund du Venezuela

La Banque gère, conformément à l'accord conclu le 27 février 1975 avec le Gouvernement du Venezuela, le Fonds en question dont la dotation s'élève à 500 millions de \$.

Les prêts sont accordés aux conditions financières suivantes : taux d'intérêt : 8 p.c.; durée 25 ans avec un délai de grâce de 5 ans pour ce qui concerne le remboursement.

F. Arrangements financiers particuliers conclus avec des pays membres et des pays non membres de la Banque

La Banque gère encore des fonds accordés par des pays membres et des pays non membres de la Banque dans le cadre d'arrangements financiers particuliers. Le montant de ces fonds s'élève à ± 148 millions de \$.

Il y a lieu de mentionner en outre les ressources fournies par les banques privées à la BID sous la forme de participations dans les prêts accordés par la Banque et de financement complémentaire (montant total : 256 millions de \$, dont 0,896 million de \$ des banques privées belges) et les accords de financement parallèle conclus par le Canada et les Pays-Bas avec la BID pour les montants respectifs de 15 et de 55,7 millions de \$.

G. Mobilisation des ressources sur les marchés des capitaux

Pour la Belgique : prêts de 1967 et de 1971 pour un montant total de 700 millions de francs belges.

Au cours de l'année 1978, la Banque a emprunté un total de 238,1 millions de \$ (124,7 millions au titre du capital ordinaire et 113,4 millions au titre du capital interrégional).

En 1978, les emprunts de la Banque se répartissaient comme suit :

- En République fédérale d'Allemagne : 107,9 millions de \$;
- Aux Etats-Unis : 11,8 millions de \$;
- En Suisse : 42,1 millions de \$;
- Dans les pays extra-régionaux : 39,0 millions de \$;
- En Amérique latine : 35,0 millions de \$.

Au 31 décembre 1978, l'encours des emprunts (1961-1978) s'élevait à 2 583,0 millions de \$ au titre du capital ordinaire et à 121,8 millions de \$ au titre du capital interrégional.

Ces emprunts ont été contractés :

- En Amérique latine pour un montant de 167 millions de \$ (uniquement au titre du capital ordinaire) :

D. De door de USA verleende bijdrage tot het « Social Progress Trust Fund »

De Bank beheert, overeenkomstig de in 1961 met de USA gesloten overeenkomst, betrokken Fonds waarvan de dotatie 525 miljoen \$ beloopt.

E. Het Venezuelaans Trust Fund

De Bank beheert, overeenkomstig de op 27 februari 1975 gesloten overeenkomst met de Venezolaanse Regering, betrokken Fonds waarvan de dotatie 500 miljoen \$ beloopt.

De leningen worden toegestaan tegen volgende financiële voorwaarden : rentevoet : 8 pct.; duur 25 jaar met een respijt-termijn van 5 jaar voor wat de terugbetaling betreft.

F. Speciale financiële overeenkomsten gesloten met landen-leden en landen-niet-leden van de Bank

De Bank beheert nog fondsen verstrekt door landen-leden en landen-niet-leden van de Bank in het kader van speciale financiële overeenkomsten. Het bedrag van die fondsen beloopt ± 148 miljoen \$.

Daarenboven dienen nog vermeld te worden de middelen verstrekt door de private banken aan de BID onder de vorm van participaties in de leningen toegestaan door de Bank en van complementaire financiering (totaalbedrag : 256 miljoen \$, waarvan Belgische private banken 0,896 miljoen \$) en de parallelle financieringsakkoorden gesloten door Canada en Nederland met de BID voor de respectieve bedragen van 15 en 55,7 miljoen \$.

G. Opname van middelen op de kapitaalmarkten

Voor België : leningen van 1967 en 1971 voor een totaalbedrag van 700 miljoen Belgische frank.

In de loop van 1978 heeft de Bank op de kapitaalmarkten ontleend voor een totaalbedrag van 238,1 miljoen \$ (124,7 miljoen gedeckt door het gewoon kapitaal en 113,4 miljoen \$ gedeckt door het inter-regionaal kapitaal).

In 1978 waren de ontleningen van de Bank op de kapitaalmarkten als volgt verdeeld :

- In de Bondsrepubliek Duitsland : 107,9 miljoen \$;
- In de Verenigde Staten : 11,8 miljoen \$;
- In Zwitserland : 42,1 miljoen \$;
- In de extra-regionale landen : 39,0 miljoen \$;
- In Latijns-Amerika : 35,0 miljoen \$.

Per 31 december 1978 beloopt het cumulatiebedrag van de ontleningen (1961-1978) gedeckt door het gewoon kapitaal : 2 583,0 miljoen \$ en gedeckt door het inter-regionaal kapitaal : 121,8 miljoen \$.

Deze leningen werden als volgt afgesloten :

- In Latijns-Amerika voor een bedrag van 167 miljoen \$ (alleen gedeckt door het gewoon kapitaal);

— Aux Etats-Unis pour un montant de 930,6 millions de \$ (918,8 au titre du capital ordinaire et 11,8 au titre du capital interrégional);

— Dans les pays extra-régionaux pour un montant de 1 607,2 millions de \$ (1 497,2 au titre du capital ordinaire et 110 au titre du capital interrégional).

Au 31 décembre 1978, l'encours des emprunts de la Banque en Belgique s'élevait à 15,048 millions de \$ (au titre du capital ordinaire).

H. Remboursements sur les prêts accordés par la Banque

Le montant des remboursements sur les prêts accordés par la Banque a été plus élevé en 1978 qu'au cours des années précédentes. Il a en effet atteint 293 millions de \$ contre 272 millions de \$ seulement en 1977.

Le total cumulatif (1961-1978) des remboursements sur les prêts accordés par la Banque est de 1 998 millions de \$.

Pour 1978, les remboursements :

— Sur ressources en capital (ordinaire + interrégional) s'élèvent à 139 millions de \$ (total cumulatif au 31 décembre 1978 : 1 079 millions de \$);

— Sur les ressources du Fonds des Opérations spéciales : 115 millions de \$ (total cumulatif au 31 décembre 1978 : 632 millions de \$);

— Sur les autres fonds : 39 millions de \$ (total cumulatif au 31 décembre 1978 : 287 millions de \$).

II. Activités de la Banque

A. En 1978, le volume des prêts accordés par la Banque a augmenté de 3,4 p.c. par rapport à 1977. Au total 65 prêts ont été accordés pour un montant global de 1 870 millions de \$, montant le plus élevé depuis la fondation de la Banque.

— Montant annuel moyen pendant la période 1961-1965 : 311 millions de \$;

— Montant annuel moyen pendant la période 1966-1970 : 520 millions de \$;

— Montant annuel moyen pendant la période 1971-1975 : 966 millions de \$;

— Montant atteint pendant l'année 1975 : 1 375 millions de \$;

— Montant atteint pendant l'année 1976 : 1 528 millions de \$;

— Montant atteint pendant l'année 1977 : 1 809 millions de \$;

— In de Verenigde Staten voor een bedrag van 930,6 miljoen \$ (918,8 miljoen \$ gedekt door het gewoon kapitaal en 11,8 gedekt door het inter-regionaal kapitaal);

— In de extra-regionale landen werd ontleend voor een bedrag van 1.607,2 miljoen \$ (1 497,2 miljoen \$ gedekt door het gewoon kapitaal en 110 miljoen \$ gedekt door het inter-regionaal kapitaal).

Per 31 december 1978 beliep het totaal cumulatief bedrag aan ontleningen door de Bank op de Belgische kapitaalmarkt : 15,048 miljoen \$ (gedekt door het gewoon kapitaal).

H. Terugbetalingen op de door de Bank toegestane leningen

Het bedrag van de terugbetalingen op de door de Bank toegestane leningen is in 1978 aanzienlijker dan gedurende de voorgaande jaren. Het beloopt 293 miljoen \$ in 1978 in vergelijking met slechts 272 miljoen \$ in 1977.

Het cumulatief totaal (1961-1978) van de terugbetalingen op door de Bank toegestane leningen beloopt 1 998 miljoen \$.

Voor 1978 bedragen de terugbetalingen :

— Op de kapitaalmiddelen (gewone + inter-regionale) 139 miljoen \$ (cumulatief totaal per 31 december 1978 : 1 079 miljoen \$);

— Op de middelen van het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen : 115 miljoen \$ (cumulatief totaal per 31 december 1978 : 632 miljoen \$);

— Op de andere fondsen : 39 miljoen \$ (cumulatief totaal per 31 december 1978 : 287 miljoen \$).

II. Aktiviteiten van de Bank

A. In 1978, is het volume van de leningen door de Bank toegestaan met 3,4 pct. gestegen in vergelijking met 1977. In totaal werden 65 leningen toegestaan voor een globaal bedrag van 1 870 miljoen \$, het hoogste bedrag sedert de oprichting van de Bank.

— Gemiddeld jaarlijks bedrag tijdens de periode 1961-1965 : 311 miljoen \$;

— Gemiddeld jaarlijks bedrag tijdens de periode 1966-1970 : 520 miljoen \$;

— Gemiddeld jaarlijks bedrag tijdens de periode 1971-1975 : 966 miljoen \$;

— Bedrag bereikt tijdens het jaar 1975 : 1 375 miljoen \$;

— Bedrag bereikt tijdens het jaar 1976 : 1 528 miljoen \$;

— Bedrag bereikt tijdens het jaar 1977 : 1 809 miljoen \$.

Au 31 décembre 1978, le montant cumulatif (1961-1978) des prêts accordés par la Banque s'établissait à 13 988 millions de \$.

Pour 1978, les prêts consentis se décomposent de la façon suivante :

- 1 106 millions de \$ (59 p.c.) sur les ressources en capital (ordinaire et interrégional);
- 683 millions de \$ (37 p.c.) sur le Fonds des Opérations spéciales;
- 81 millions de \$ (4 p.c.) sur d'autres fonds administrés par la Banque.

B. Les prêts ont été octroyés aux conditions suivantes :

1. Prêts en devises consentis sur le capital ordinaire et le capital interrégional :

- Taux d'intérêt : fixé le 1^{er} janvier 1978 : 7,5 p.c.
Ce taux est demeuré à ce niveau toute l'année 1978.
- Durée : de 15 à 30 ans.

2. Lorsque ces prêts sont octroyés dans la monnaie des pays membres, le taux d'intérêt est de 4 p.c. et la durée varie également entre 15 et 30 ans.

3. Prêts consentis sur le Fonds des Opérations spéciales :

— Taux d'intérêt : 2 à 4 p.c. selon le stade de développement du pays et la nature des projets. Pour les pays les moins développés, ce taux est de 2 p.c., et il est même réduit à 1 p.c. au cours du délai de grâce de 10 ans;

— Durée : de 20 à 30 ans, avec un délai de grâce de 5 à 10 ans pour ce qui concerne le remboursement du prêt.

4. Les prêts provenant des ressources du Fonds de gestion du Venezuela ont été consentis à un taux de 7,5 p.c.

C. Situation cumulative des prêts accordés

Au 31 décembre 1978, le nombre cumulé des prêts accordés par la Banque interaméricaine de Développement s'établissait à 1 108 pour un montant cumulatif de 13 988 millions de \$, se décomposant comme suit :

- 373 prêts sur les ressources en capital pour un montant de 7 147 millions de \$;
- 562 prêts sur le Fonds des Opérations spéciales pour un montant de 5 892 millions de \$;
- 173 prêts sur les autres Fonds pour un montant de 949 millions de \$.

Il y a lieu de noter que le coût total des projets financés par la Banque entre 1961 et 1978 s'élève à ± 57 milliards de \$.

Per 31 december 1978 bedroeg het cumulatief totaal (1961-1978) van leningen toegestaan door de Bank : 13 988 miljoen \$.

Voor 1978 kan het volgende beeld voor de toegestane leningen opgehangen worden :

- 1 106 miljoen \$ (59 pct.) leningen uit gewone en interregionale kapitaalmiddelen;
- 683 miljoen \$ (37 pct) leningen uit speciale fondsen-middelen;
- 81 miljoen \$ (4 pct.) leningen uit andere fondsen door de Bank beheerd.

B. De leningen werden verstrekt tegen volgende financiële voorwaarden :

1. Leningen uit gewone en inter-regionale kapitaal-middelen : (in deviezen)

- Rentekoef : vastgesteld op 1 januari 1978 : 7,50 pct.
Deze rentekoef werd over het jaar 1978 aangehouden.
- Duur : 15 à 30 jaar.

2. Wanneer deze leningen werden verstrekt in de valuta van de Lid-Staten is de rentekoef 4 pct., met eveneens een duur van 15 tot 30 jaar.

3. Leningen uit speciale fondsen-middelen :

— Rentekoef : 2 à 4 pct. volgens het ontwikkelingspeil van het begunstigd land en de aard van het project. Voor de minst ontwikkelde landen bedraagt de rentekoef 2 pct., die zelfs verminderd wordt tot 1 pct. tijdens de respijtermijn van 10 jaar;

— Duur : 20 à 40 jaar met een respijtermijn van 5 à 10 jaar voor wat de terugbetaling van de lening betreft.

4. Leningen uit het speciaal Venezolaans Fonds werden toegestaan aan 7,5 pct.

C. Cumulatieve toestand der toegestane leningen

Op 31 december 1978 beliep het aantal van de door de BID toegestane leningen 1 108 voor een gezamenlijk bedrag van 13 988 miljoen \$, verdeeld als volgt :

- 373 leningen uit de kapitaalmiddelen voor een bedrag van 7 147 miljoen \$;
- 562 leningen uit het « Fonds voor Bijzondere Verrichtingen » voor een bedrag van 5 892 miljoen \$;
- 173 leningen uit de andere « Fondsen » voor een bedrag van 949 miljoen \$.

Vermeld dient te worden dat de totale kostprijs van de projecten, waarvoor de Bank financiering verstrekt heeft, ± 57 miljard \$ beloopt.

D. Ventilation du montant de 13 988,4 millions de \$ des prêts consentis entre les pays membres au cours de la période 1961-1978

D. Verdeling van het bedrag van 13 988,4 miljoen \$ der tijdens de periode 1961-1978 onder de landen-leden toege-
stane leningen

Pays — Landen	Sur les ressources du capital (ordinaire et inter-régional) — Uit gewone kapitaalmitraelen (gewoon en inter- regionaal)	Sur le Fonds des Opérations spéciales — Uit het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen	Sur les autres Fonds administrés par la Banque — Uit de andere Fondsen beheerd door de Bank	Totaux — Totalen
Argentine. — Argentinië	1 145,0	400,6	53,7	1 599,3
Barbade. — Barbados	11,5	22,2	—	33,7
Bolivie. — Bolivië	120,0	431,3	48,9	600,2
Brésil. — Brazilië	2 053,0	750,5	107,8	2 911,3
Chili. — Chili	345,8	241,6	43,9	631,3
Colombie. — Colombia.	587,4	461,8	65,1	1 114,3
Costa Rica. — Costa Rica	121,9	229,8	45,3	397,0
Republique Dominicaine. — Dominikaanse Republiek	22,2	215,1	71,4	308,7
Equateur. — Ecuador	180,7	301,4	67,5	549,6
El Salvador. — El Salvador	36,3	279,1	69,3	384,7
Guatemala. — Guatemala	—	65,5	6,0	71,5
Guyane. — Guyana	—	150,9	—	150,9
Haiti. — Haïti	19,0	341,6	50,6	411,2
Honduras. — Honduras	22,5	93,6	3,1	119,2
Jamaïque. — Jamaica	1 424,9	445,7	35,0	1 965,6
Mexique. — Mexico	22,1	210,2	13,0	245,3
Nicaragua. — Nicaragua	119,1	162,4	42,9	324,4
Panama. — Panama	52,1	212,3	13,1	277,5
Paraguay. — Paraguay	149,5	282,2	66,0	497,7
Perou. — Peru	7,9	281,3	16,5	305,7
Trinidad et Tobago. — Trinidad en Tobago	0,4	23,0	—	23,4
Uruguay. — Uruguay	126,4	59,1	32,9	218,4
Venezuela. — Venezuela	150,2	101,8	72,8	324,8
Regionaux. — Regionale	428,8	128,9	25,0	582,7
Totaux. — Totalen	7 146,7	5 891,9	949,8	13 988,4

Quatre pays se partagent un peu plus de 53 p.c. du montant total des prêts accordés par la Banque entre 1961 et 1978 :

(En millions de \$)

Bresil	2 911,3
Mexique	1 905,6
Argentine	1 599,3
Colombie	1 114,3
Soit au total	7 530,5

Vier begunstigde landen ontleenden tijdens de periode 1961-1978 iets meer dan 53 pct. van het totaal door de Bank uitgeleende bedragen, nl. :

(In miljoenen \$)

Brazilië	2 911,3
Mexico	1 905,6
Argentinië	1 599,3
Colombië	1 114,3
Totaal	7 530,5

Cette situation a prévalu également au cours de la dernière année; pour l'année 1978, les pays précités ont obtenu les montants suivants :

Brésil : 283,2 millions de \$;
Région (*) : 259,9 millions de \$;
Mexique : 238,2 millions de \$;
Colombie : 199,0 millions de \$.

Les prêts accordés à ces pays ou groupes de pays représentent un peu plus de 54 p.c du total des prêts accordés.

En 1978, la Banque a continué de mettre l'accent sur les programmes de prêts et de coopération technique pour aider les pays membres les moins développés de l'institution. Les pays les moins développés (1) ont obtenu des prêts pour un montant de 626,5 millions de \$ (\pm 33,5 p.c.) et les pays membres à marché limité (2) ont reçu 122,7 millions de \$ (\pm 6,5 p.c.).

Un montant global de 749,2 millions de \$ (40 p.c. du total des prêts accordés) a donc été accordé à titre de prêt aux deux groupes de pays membres les plus défavorisés.

Quelque 80 p.c. des prêts consentis par la Banque en monnaies convertibles sur le Fonds des Opérations spéciales sont allés aux pays les moins développés (voir note (1)). Ce chiffre s'élève à 91 p.c. si l'on y inclut les pays à marché limité (voir note (2)).

E. Ventilation des prêts accordés au cours de l'année 1978 et pendant la période 1961-1978 par secteur bénéficiaire (en millions de \$)

Ook voor het laatste jaar 1978 gold betrokken toestand : tijdens 1978 ontvingen voormelde landen volgende sommen :

Brazilië : 283,2 miljoen \$;
Regionaal (*) : 259,9 miljoen \$;
Mexico : 238,2 miljoen \$;
Colombië : 199,0 miljoen \$.

De leningen toegestaan aan deze landen of groepen van landen vertegenwoordigen iets meer dan 54 pct. van het totaal der toegestane leningen.

In 1978 heeft de Bank de nadruk blijven leggen op leningenprogramma's en programma's van technische bijstand om de minst ontwikkelden van haar leden bij te staan. Deze minst ontwikkelde landen (1) hebben leningen ontvangen voor een bedrag van 626,5 miljoen \$ (\pm 33,5 pct.) en de landen-leden met beperkte marktmogelijkheden (2) hebben 122,7 miljoen \$ (\pm 6,5 pct.) ontvangen.

Een totaalbedrag van 749,2 miljoen \$ (40 pct. van het totaalbedrag aan leningen) werd bijgevolg geleend aan de twee minst bedeelde groepen van landen-leden.

Ongeveer 80 pct. van de door de Bank in deviezen toegebrachte leningen uit de middelen van het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen zijn ten goede gekomen voor de minst ontwikkelde landen-leden (zie noot (1)). Dit cijfer loopt op tot 91 pct. indien men er de landen met beperkte marktmogelijkheden bij betrekt (zie noot (2)).

E. Indeling van de tijdens het jaar 1978 en tijdens de periode 1961-1978 per sektor toegestane leningen (in miljoenen \$)

Secteurs Sektor	Montants — Bedragen 1978	%	Montants cumulatifs 1961-1978 — Gecumuleerde totalen 1961-1978	%
<i>Secteurs directement productifs. — Rechtstreekse produktieve sektoren :</i>				
Agriculture. — Landbouw	239	13	3 037	22
Industries et mines. — Industrie en mijnwezen	319	17	2 316	16
<i>Infrastructure économique. — Economische infrastructuur :</i>				
Energie. — Energie	766	41	3 533	25
Transports et communications. — Transport en verkeer	194	10	2 000	14
<i>Infrastructure sociale. — Sociale infrastructuur :</i>				
Hygiène. — Hygiëne	149	8	1 330	10
Urbanisation. — Urbanisatie	—	—	533	4
Education. — Onderwijs	95	5	622	4

(*) Prêts concernant des réalisations impliquant la participation de deux ou plusieurs pays de la région.

(1) Bolivie, République Dominicaine, El Salvador, Equateur, Guatemala, Guyane, Haïti, Honduras, Nicaragua, Paraguay.

(2) Barbade, Costa-Rica, Jamaïque, Panama, Trinidad et Tobago, Uruguay.

(*) Leningen betreffende uitvoeringen waarbij de deelneming van twee of meer landen van de streek betrokken zijn.

(1) Bolivië, Dominikaanse Republiek, El Salvador, Ecuador, Guatema, Guyana, Haïti, Honduras, Nicaragua, Paraguay.

(2) Barbados, Costa-Rica, Jamaïca, Panama, Trinidad en Tobago, Uruguay.

Secteurs — Sektor	Montants 1978 — Bedragen 1978	%	Montants cumulatifs 1961-1978 — Gecumuleerde totalen 1961-1978	%
Autres secteurs. — Andere sektoren :				
Financement des exportations. — Exportfinanciering	45	2	236	2
Préinvestissement. — Praeinvestering	31	2	219	2
Tourisme. — Toerisme	32	2	162	1
Total. — Totaal	1 870	100	13 988	100

III. Organisation et gestion de la Banque

La structure de la Banque comprend un Conseil des Gouverneurs (un par Etat membre), un Conseil d'administration (12, dont 10 représentent les pays régionaux et les 2 pays extra-régionaux), un Président, un Vice-Président et le personnel (au 31 décembre 1978 la Banque comptait au siège central 1 145 fonctionnaires permanents).

Pour la nomination d'un administrateur, la Belgique forme un groupe avec la République fédérale d'Allemagne, le Royaume-Uni, l'Italie, les Pays-Bas, le Danemark, la Suède et la Finlande. Du 1^{er} juillet 1976 au 30 juin 1979, l'administrateur était Allemand et depuis le 1^{er} juillet 1978 l'administrateur suppléant est Néerlandais. Jusqu'au 30 juin 1978, le poste d'administrateur suppléant a été occupé par un Belge.

Des bureaux chargés de la coordination et du contrôle des opérations sont établis dans tous les pays membres de la Banque.

Une représentation en Europe fut créée en 1962 (Paris et Londres). Le 12 décembre 1975, le mandat de M. Ortiz Mena comme président de la Banque fut renouvelé par le Conseil des Gouverneurs pour un nouveau terme de cinq ans, commençant le 1^{er} mars 1976.

**

Afin de permettre à la Banque de poursuivre ses activités, il s'impose de mettre à sa disposition des moyens financiers nouveaux.

C'est pourquoi les mesures suivantes ont été prises :

— Augmentation du capital de la Banque de 8 milliards de dollars des Etats-Unis d'Amérique;

— 7,5 p.c. de ce montant doivent être versés et 92,5 p.c. sont destinés à garantir les nouveaux emprunts de la Banque;

— Augmentation de 1 750 millions de dollars des Etats-Unis des ressources du Fonds des Opérations spéciales;

— Le versement des 7,5 p.c. du capital de la Banque et des contributions au Fonds des Opérations spéciales sera étalé sur les quatre années 1979 à 1982.

Le projet de loi a pour but de permettre à la Belgique de verser sa contribution à l'accroissement des ressources de la Banque. Cette contribution peut se décomposer comme suit :

— 24,32 millions de dollars au titre de souscription supplémentaire au capital;

III. Organisatie en Beheer van de Bank

De structuur van de Bank ter zake omvat een Raad van Gouverneurs (één per Lid-Staat), een Raad van Beheerders (12 waarvan 10 de regionale landen vertegenwoordigen en 2 de extra-regionale landen), één President, één Vice-President en het personeel (per 31 december 1978 telde de hoofdzetel 1 145 permanente ambtenaren).

Voor de benoeming van een beheerder vormt België een groep met Duitsland, het Verenigd Koninkrijk, Italië, Nederland, Denemarken, Zweden en Finland. Van 1 juli 1976 tot 30 juni 1979 was een Duitser Beheerder en vanaf 1 juli 1978 heeft de toegevoegde Beheerder de Nederlandse nationaliteit. Tot 30 juni 1978 werd de functie van toegevoegd Beheerder bekleed door een Belg.

Bureaus belast met de coördinatie en controle der operaties zijn gevestigd in al de landen-leden van de Bank.

Een vertegenwoordiging in Europa werd opgericht in 1962 (Parijs en Londen). Op 12 december 1975 werd door de Raad van Gouverneurs het mandaat van de heer Ortiz Mena als president van de Bank voor een nieuwe vijfjaretermijn, ingaande op 1 maart 1976, hernieuwd.

**

Om haar activiteiten te kunnen voortzetten moeten nieuwe middelen ter beschikking worden gesteld van de Bank.

Daarom werden volgende maatregelen genomen :

— Verhoging van het maatschappelijk kapitaal van de Bank met 8 miljard US-dollar;

— 7,5 pct. van dit bedrag dienen gestort en 92,5 pct. zijn bestemd om de nieuwe ontleningen van de Bank te waarborgen;

— Verhoging met 1 750 miljoen US-dollar van de middelen van het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen;

— De storting van 7,5 pct. van het kapitaal van de Bank en de bijdragen tot het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen worden gespreid over de jaren 1979 tot 1982.

Het ontwerp van wet heeft tot doel België toe te laten zijn bijdrage te storten in de toename van de middelen van de Bank. Deze bijdrage kan als volgt ontleed worden :

— 24,32 miljoen dollar als aanvullende inschrijving tot het kapitaal;

— 14,60 millions de dollars au titre de contribution nouvelle au Fonds des Opérations spéciales.

La charge budgétaire découlant de cette contribution atteindra 143,4 millions de francs par an durant quatre années.

DISCUSSION

Un membre s'étonne de constater que la contribution de la Belgique est de loin supérieure à celle des Pays-Bas. Le plus souvent, c'est la situation inverse qui se présente dans les organisations internationales : la contribution des Pays-Bas, dont la population dépasse également celle de la Belgique, est légèrement supérieure à celle de notre pays.

Le Ministre indique que cette situation a une origine historique : initialement, il avait été prévu qu'il serait fait appel aux membres non régionaux pour 1 milliard de dollars des Etats-Unis d'Amérique. A cette époque, les contributions de la Belgique et des Pays-Bas étaient pratiquement identiques. Mais on a bientôt dû constater que le montant de 1 milliard ne pourrait pas être atteint. Les initiateurs ont alors ramené ce montant à 750 millions de dollars des Etats-Unis d'Amérique. Les contributions des membres adhérents furent donc réduites dans la même mesure.

Au moment de cette réduction, la Belgique avait déjà adhéré à la Banque, alors que les Pays-Bas n'avaient pas encore approuvé la Convention et ont par conséquent fait approuver, par les instances compétentes, le montant réduit.

Ultérieurement, ce sont les montants initialement approuvés qui ont servi de base aux augmentations, ce qui explique pourquoi la Belgique a souscrit à un montant plus élevé que les Pays-Bas.

Des commissaires rappellent que, lors de l'approbation de la Convention par laquelle la Belgique a adhéré à la Banque interaméricaine de Développement, ils se sont abstenu, en raison du fait que la Banque accorde l'essentiel de son aide à des pays où les droits de l'homme ne sont pas toujours respectés.

Le Ministre indique que cet état de choses a été examiné en Conseil des Ministres et que notre délégué auprès de la Banque a été invité à veiller à ce qu'une politique sélective d'aide soit appliquée. Il note en outre que la politique belge consiste à soutenir non pas les gouvernements, mais les populations. L'aide profite à la population, quel que soit le régime qui gouverne. Il insiste pour que le projet soit adopté dans les meilleurs délais.

**

Les deux articles ainsi que l'ensemble du projet de loi ont été adoptés par 10 voix contre 2.

Le présent rapport a été approuvé à l'unanimité.

*Le Rapporteur,
J. van WATERSCHOOT.*

*Le Président,
A. SWEERT.*

— 14,60 miljoen dollar als bijkomende bijdrage tot het Fonds voor Bijzondere Verrichtingen.

De budgettaire last voortvloeiend uit deze bijdrage beloopt 143,4 miljoen frank per jaar gedurende vier jaar.

BESPREKING

Een lid is verwonderd vast te stellen dat de bijdrage van België een heel stuk hoger ligt dan die van Nederland. Meestal is de toestand het omgekeerde in de internationale instellingen : de bijdrage van Nederland ligt iets hoger dan die van België aangezien de bevolking aldaar ook hoger ligt dan in België.

De Minister wijst erop dat die toestand historisch gegroeid is : oorspronkelijk was voorzien dat voor 1 miljard US-dollar zou beroep gedaan worden op niet-regionale leden. Op dat ogenblik waren de bijdragen van België en Nederland praktisch gelijk. Spoedig heeft men moeten vaststellen dat het bedrag van 1 miljard niet zou kunnen bereikt worden. De initiatiefnemers hebben dit bedrag dan terug gebracht op 750 miljoen US-dollar. De bijdragen van de toetredende leden werden dan ook in dezelfde mate verminderd.

Op het ogenblik van die vermindering was België reeds tot de Bank toegetreden terwijl Nederland het Verdrag nog niet had goedgekeurd en dus het verminderd bedrag door de bevoegde instanties heeft doen goedkeuren.

Achteraf, heeft men de oorspronkelijke goedgekeurde bedragen als basis genomen voor de verhogingen, hetgeen verklaart waarom België voor een hoger bedrag heeft ingeschreven dan Nederland.

Sommige leden herinneren eraan dat bij de goedkeuring van het Verdrag waarbij België is toegetreden tot de Inter-Amerikaanse Ontwikkelingsbank zij zich onthouden hebben omwille van het feit dat de Bank haar voornaamste steun verleent aan landen waar niet steeds de mensenrechten worden geëerbiedigd.

De Minister wijst erop dat die aangelegenheid in de Ministerraad werd besproken en dat aan onze afgevaardigde bij de Bank gevraagd werd om er over te waken dat een selectieve politiek inzake steunverlening zou worden gevoerd. Hij stipt daarbij nog aan dat de politiek van België erin bestaat niet de regeringen te steunen maar wel de bevolkingen, welke ook het regime zij dat regeert. Hij dringt aan op een spoedige goedkeuring van het ontwerp.

**

De beide artikelen alsmede het geheel van het ontwerp zijn aangenomen met 10 stemmen tegen 2.

Dit verslag is met algemene stemmen goedgekeurd.

*De Verslaggever,
J. van WATERSCHOOT.*

*De Voorzitter,
A. SWEERT.*